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MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER 

DOMINIEK LOOTENS-STAEL 

 

AAN DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

PLAATSELIJKE BESTUREN, 

TERRITORIALE ONTWIKKELING, 

STEDELIJK BELEID, MONUMENTEN 

EN LANDSCHAPPEN, STUDENTEN-

AANGELEGENHEDEN, TOERISME, 

OPENBAAR AMBT, WETENSCHAPPE-

LIJK ONDERZOEK EN OPENBARE 

NETHEID, 

 

betreffende "de oproep van de Belgisch-

Brusselse tak van de AK-partij en de 

gewelddaden in het kader van het Turkse 

referendum".  

 

Mevrouw de voorzitter.- De commissie beslist 

om de twee mondelinge vragen van de heer 

Dominiek Lootens-Stael met hetzelfde onderwerp 

samen te voegen. 

 

De heer Lootens-Stael heeft het woord. 

 

De heer Dominiek Lootens-Stael (Vlaams 

Belang).- De twee vragen hebben inderdaad 

hetzelfde onderwerp. Op een gegeven moment 

hebben zich nieuwe feiten voorgedaan en die heb 

ik aan de vraag toegevoegd. Daarom heb ik ze 

opnieuw ingediend. 

 

De Belgische afdeling van de Turkse AKP-partij 

van Erdogan verspreidde medio maart 

haatdragende affiches die oproepen tot een strijd 

tegen de christenen. Met een afbeelding die weinig 

ruimte tot interpretatie laat, werd opgeroepen om 

onder het symbool van de halve maan strijd te 

voeren tegen de christenen. De AKP en de door de 

Turkse overheid gecontroleerde Diyanet-moskeeën 

staan in bepaalde Brusselse wijken en gemeenten 

erg sterk. 

 

Amper twee dagen nadat in Sint-Joost-ten-Node de 

AKP geen strobreed in de weg was gelegd om een 

propagandameeting te organiseren, werden de 

haatdragende afbeeldingen op de sociale media 

verspreid. Een paar weken later kwam het bij de 

Turkse ambassade tot zware rellen tussen voor- en 

tegenstanders van Erdogan en de AKP, waarbij 

QUESTION ORALE DE M. DOMINIEK 

LOOTENS-STAEL 

 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE, CHARGÉ DES POUVOIRS 

LOCAUX, DU DÉVELOPPEMENT 

TERRITORIAL, DE LA POLITIQUE DE 

LA VILLE, DES MONUMENTS ET 

SITES, DES AFFAIRES ÉTUDIANTES, 

DU TOURISME, DE LA FONCTION 

PUBLIQUE, DE LA RECHERCHE 

SCIENTIFIQUE ET DE LA PROPRETÉ 

PUBLIQUE, 

 

concernant "l'appel de la branche belgo-

bruxelloise de l'AKP et les violences dans 

le cadre du référendum turc". 

 

 

Mme la présidente.- La commission décide de 

joindre les deux questions orales de M. Dominiek 

Lootens-Stael portant sur le même sujet. 

 

 

La parole est à M. Lootens-Stael.  

 

M. Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang) 
(en néerlandais).- La branche belge de l'AKP, le 

parti du président turc Erdogan, a diffusé à la mi-

mars des affiches haineuses et sans équivoque 

appelant à la lutte conte les chrétiens. La 

présence du parti turc et des mosquées Diyanet, 

contrôlées par les autorités turques, est très forte 

dans certains quartiers et communes de notre 

Région.  

 

Deux jours après l'organisation d'un meeting de 

propagande de l'AKP à Saint-Josse-ten-Noode, 

ces images haineuses ont été diffusées sur les 

médias sociaux. Quelques semaines plus tard, de 

graves affrontements ont eu lieu devant 

l'ambassade turque, entre partisans et opposants 

d'Erdogan et de l'AKP.  

 

Il est choquant que l'AKP puisse diffuser 

librement une propagande haineuse de ce genre 

dans notre pays. Il est tout aussi heurtant et 

inacceptable que des conflits étrangers soient 

exportés dans nos rues. 

 

La propagande de l'AKP est non seulement un 
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meerdere mensen messteken kregen en naar het 

ziekenhuis werden gebracht. 

 

Het is ronduit schokkend dat de AKP ongestraft 

dergelijke haatdragende propaganda kan 

verspreiden in ons land. Evenzo is het schokkend 

en onaanvaardbaar dat buitenlandse conflicten in 

onze straten worden uitgevochten.  

 

In bepaalde Brusselse wijken is er een heuse 

volksverhuizing aan de gang. Assyriërs en andere 

christelijke minderheden uit het Midden-Oosten 

worden zodanig door sommige islamitische 

inwoners geterroriseerd, dat ze Sint-Joost-ten-

Node of Sint-Jans-Molenbeek verlaten om zich 

elders in het Brussels Gewest te vestigen. De 

propaganda die de AKP nu in Brussel verspreidt, is 

niet enkel een oproep om de etnische zuivering van 

die wijken voort te zetten, maar is tevens een 

regelrechte oorlogsverklaring aan alle niet-

islamitische inwoners van deze stad en aan de 

waarden van de stad en het land waarin we wonen. 

Het valt te hopen dat er streng zal worden 

opgetreden tegen dergelijke oproepen tot een 

heilige oorlog en dat degenen die de rellen hebben 

veroorzaakt, streng zullen worden gestraft.  

 

Het veiligheidsbeleid en de strijd tegen 

radicalisering vallen in het Brussels Hoofdstedelijk 

Gewest onder uw bevoegdheid. Ik wil u daarom 

graag interpelleren over het geweld dat door de 

Belgische tak van de AKP werd gepleegd. 

Vermeldt het goedgekeurde Globaal Veiligheids- 

en Preventieplan, waar u de verantwoordelijkheid 

voor draagt, de verspreiding van dit soort 

propaganda? Zo nee, zal het plan dan worden 

aangepast?  

 

Hebt u de leiding van de AKP-partij over de 

kwestie aangesproken? Welke resultaten heeft dat 

opgeleverd?  

 

Wat hebt u al ondernomen om de relschoppers te 

laten straffen? Ik benadruk het werkwoord 'laten', 

want u hebt gelukkig niet zelf de bevoegdheid om 

straffen op te leggen. Hebt u contact gehad met het 

parket, de politiediensten en de federale overheid? 

Welk resultaat heeft dat opgeleverd?  

 

Wat hebt u ondernomen opdat rellen zoals die van 

eind maart zich niet meer zouden voordoen?  

 

  

appel à poursuivre la purification ethnique qui est 

en cours dans certains quartiers de Bruxelles, 

mais aussi une déclaration de guerre en bonne et 

due forme à tous les non-musulmans de cette ville 

et aux valeurs de notre ville et de notre pays. Ces 

appels à la guerre sainte et les responsables des 

émeutes doivent être sévèrement punis. 

 

Le Plan global de sécurité et de prévention 

(PGSP) mentionne-t-il ce type de propagande ? 

Dans le cas contraire, sera-t-il modifié en 

conséquence ? 

 

En tant que responsable de la politique de 

sécurité et de la lutte contre la radicalisation, 

avez-vous abordé la question avec les dirigeants 

de l'AKP ?  

 

Avez-vous contacté le Parquet, les services de 

police et les autorités fédérales en vue de faire 

sanctionner les émeutiers ? Qu'en est-il résulté ? 

 

Quelles mesures avez-vous prises pour éviter que 

des affrontements comme ceux de la fin mars ne 

se reproduisent ? 
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Mevrouw de voorzitter.- De heer Vervoort heeft 

het woord. 

 

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- Uw 

vraag betreft een kwestie waarvoor meerdere 

beleidsniveaus bevoegd zijn. 

 

Zoals uitgebreid wordt beschreven in het Globaal 

Veiligheids- en Preventieplan dat de Brusselse 

regering op 2 februari heeft goedgekeurd, besteedt 

het Brussels Gewest binnen zijn bevoegdheden 

bijzondere aandacht aan het risico op polarisering. 

Naast een permanente follow-up maken de 

veiligheids- en preventiediensten ook werk van 

bewustmaking. De betrokken partners plegen 

voortdurend overleg. Alle bevoegde diensten en 

beleidsinstanties werden bij het preventiebeleid 

betrokken, maar het Brussels Gewest heeft zelf 

geen contact gehad met de Turkse overheid over 

de kwestie. We zijn daar niet voor bevoegd, dus ik 

hoef me daarover niet uit te spreken.  

 

  

Mme la présidente.- La parole est à M. Vervoort. 

 

 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Votre question concerne une 

matière qui est du ressort de plusieurs niveaux de 

pouvoir. 

 

Comme il est largement décrit dans le Plan 

global de sécurité et de prévention (PGSP), 

adopté par le gouvernement le 2 février dernier, 

la Région bruxelloise consacre une attention 

particulière au risque de polarisation. Tous les 

services compétents et les pouvoirs publics sont 

associés à la politique de prévention. La Région 

bruxelloise n'est cependant pas habilitée à 

prendre contact avec les autorités turques sur la 

question.  

 

  

Mevrouw de voorzitter.- De heer Lootens-Stael 

heeft het woord. 

 

De heer Dominiek Lootens-Stael (Vlaams 

Belang).- Ik veronderstel dat de verschillende 

partners informatie uitwisselen en aandacht 

besteden aan bewustmaking. 

 

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- 

Zowel de Brusselse als de federale diensten 

wisselen informatie uit. 

 

De heer Dominiek Lootens-Stael (Vlaams 

Belang).- Ik ga ervan uit dat u er de 

gemeentebesturen op wijst dat ze manifestaties 

moeten screenen en ze dus niet zomaar mogen 

toelaten. 

 

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- 

Manifestaties worden sowieso gescreend door de 

betrokken diensten, zoals de veiligheidsdiensten, 

het OCAD en dergelijke meer. Die verstrekken 

vervolgens advies. De burgemeester beslist niet 

zomaar in zijn eentje om al dan niet toelating te 

geven. 

 

De heer Dominiek Lootens-Stael (Vlaams 

Belang).- In Sint-Joost-ten-Node heeft een reeks 

propagandameetings van de AKP probleemloos 

kunnen plaatsvinden. Een paar weken later 

Mme la présidente.- La parole est à M. Lootens-

Stael.  

 

M. Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang) 
(en néerlandais).- Je suppose que les différents 

partenaires échangent les informations et sont 

attentifs à la sensibilisation. 

 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Tant les services bruxellois que 

fédéraux échangent des informations. 

 

M. Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang) 
(en néerlandais).- J'en déduis que vous rappelez 

aux autorités communales qu'elles ne doivent pas 

autoriser n'importe quelle manifestation. 

 

 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Le bourgmestre ne décide pas tout 

seul d'octroyer une telle autorisation. Il reçoit 

l'avis des services de sécurité, dont l'Organe de 

coordination pour l'analyse de la menace 

(OCAM), qui examinent toutes les demandes.  

 

 

M. Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang) 
(en néerlandais).- Une série de meetings de 

propagande de l'AKP, qui ont donné lieu à des 

violences quelques semaines plus tard, ont été 
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mondden die in geweld uit. Je zou misschien iets 

voorzichtiger moeten zijn met het toelaten van 

manifestaties en meetings, als je weet dat je 

bijzonder gevoelige buitenlandse politieke 

problemen importeert in het Brussels Gewest en de 

gemeenten. Anders krijgen we te maken met 

problemen, geweld en rellen. 

 

Het Brussels Gewest en vooral u dragen een grote 

verantwoordelijkheid en moeten nog meer op 

bewustmaking inzetten. Misschien kunt u nog 

meer gegevens met de partners uitwisselen om het 

risico op polarisering in te perken. Uw beleid is tot 

op heden niet voldoende gebleken. Daarom roep ik 

op om nog meer proactief op te treden en de 

nodige richtlijnen te verstrekken aan de 

gemeenten. 

 

- De incidenten zijn gesloten.  

 

  

organisés sans aucun problème à Saint-Josse-ten-

Noode. Cela appelle à plus de prudence au 

niveau des autorisations de manifestations et de 

meetings qui importent à Bruxelles des problèmes 

particulièrement sensibles de politique étrangère. 

 

La Région bruxelloise, et vous en particulier, 

portez une énorme responsabilité et devez 

intensifier le travail de sensibilisation. Vous 

pourriez peut-être stimuler davantage l'échange 

de données entre partenaires, pour réduire le 

risque de polarisation. La politique que vous avez 

menée jusqu'ici s'avère insuffisante et manque de 

proactivité. 

 

 

 

 

- Les incidents sont clos. 

 

  

MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER 

JOHAN VAN DEN DRIESSCHE 

 

AAN DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

PLAATSELIJKE BESTUREN, 

TERRITORIALE ONTWIKKELING, 

STEDELIJK BELEID, MONUMENTEN 

EN LANDSCHAPPEN, STUDENTEN-

AANGELEGENHEDEN, TOERISME, 

OPENBAAR AMBT, WETENSCHAPPE-

LIJK ONDERZOEK EN OPENBARE 

NETHEID, 

 

betreffende "de problematiek van de 

raamprostitutie in het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest". 

 

Mevrouw de voorzitter.- De heer Van den 

Driessche heeft het woord. 

 

De heer Johan Van den Driessche (N-VA).- Op 

24 januari reeds ondervroeg ik u in deze 

commissie over het ontbreken van een 

geharmoniseerd prostitutiereglement in het gewest. 

U antwoordde toen dat de thema's seksuele 

uitbuiting en prostitutie eind 2016 uitgebreid 

besproken werden in de vergadering van de 

werkgroepen, waarop vertegenwoordigers van 

verschillende gewestelijke besturen aanwezig 

QUESTION ORALE DE M. JOHAN VAN 

DEN DRIESSCHE 

 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE, CHARGÉ DES POUVOIRS 

LOCAUX, DU DÉVELOPPEMENT 

TERRITORIAL, DE LA POLITIQUE DE 

LA VILLE, DES MONUMENTS ET 

SITES, DES AFFAIRES ÉTUDIANTES, 

DU TOURISME, DE LA FONCTION 

PUBLIQUE, DE LA RECHERCHE 

SCIENTIFIQUE ET DE LA PROPRETÉ 

PUBLIQUE, 

 

concernant "les problèmes liés à la 

prostitution en vitrine en Région de 

Bruxelles-Capitale". 

 

Mme la présidente.- La parole est à M. Van den 

Driessche. 

 

M. Johan Van den Driessche (N-VA) (en 

néerlandais).- Je vous ai interrogé le 24 janvier 

sur l'absence d'une réglementation harmonisée de 

la prostitution dans la Région. Vous aviez 

répondu que l’exploitation sexuelle et la 

prostitution avaient été largement abordées au 

sein d'une réunion de groupes de travail fin 2016, 

que les représentants des administrations 

régionales, de la police et des communes étaient 


